
 

 

 
 
 
 
Nr. 102/2023 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 20 aprilie 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 19 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklós András – 
sat Coşeni, lipsind: Kondor Ágota, Székely Kincső. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 517/2023. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): „Bună 
ziua. Salut pe toată lumea la prima ședință a lunii acesta și începem ședința extraordinară 
de astăzi. Prima dată începem cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m.): „Momentan avem trei absenți: dl. Comăneci, d-na Kondor, d-na Székely. 
Începem ședința. Deocamdată avem un singur punct pe Ordinea de zi...” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Aș dori să mai adaug un 
punct, care se referă la aprobarea modificării și completării Contractului de asociere 
nr.14332/10.03.2023 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya 
Ádám” și Fundația „Jókainé-Laborfalvi Róza” în vederea organizării evenimentului „Zilele 
Sfântu Gheorghe 2023”. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Și eu așa dori să propun 
două puncte. Un punct D1 privind modificarea devizului general al Documentaţiei de 
Avizare a Lucrărilor de Intervenții pentru obiectivul de investiţii „Reabilitarea clădirii 
principale, clădire internat și clădire veche (fosta tipografie „Jókai„) la Colegiul Național 
Székely Mikó” din Municipiul Sfântu Gheorghe, judeţul Covasna, aprobat prin HCL nr. 
169/2016, cu modificările și completările ulterioare. Un punct D2 pentru aprobarea 
actualizării devizului general, aprobat prin HCL nr. 131/2019 privind aprobarea 
documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții 
„Modernizare strada Rozelor”, cu modificările ulterioare și modificarea HCL nr. 384/2021 
privind aprobarea cererii de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la 
Programul național de investiții „Anghel Saligny”.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Să votăm separat despre punctele de la diverse.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bună ziua. Liviu 



 

 

Comăneci sunt prezent.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Bine. Bună 
ziua. Sunteți de acord cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, da.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea punctelor 
de la diverse pe Ordinea de zi.” 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1, D2 și D3.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 
de zi a celor trei puncte.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a celor trei puncte de la Diverse.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Și eu, Jánó Mihail sunt de acord, 
scuze.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, introducerea pe Ordinea de zi a 
punctelor D1, D2 și D3. 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): „Să 
votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt 
de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu, Debreczeni László 



 

 

sunt de acord, scuze.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord, da.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de acord.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): „Sunteți 
de acord să votăm la final toate punctele?” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Zsigmond József), 
votarea la sfârșit a punctelor. 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): „Se 
înscrie cineva la Diverse? Nu atunci dau citire: Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de 
zi, doresc să vă supun atenției următoarele: – potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind 
Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care 
au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii 
consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l 
au în problema respectivă. Avem astfel de situații? Nu sunt. Începem dezbaterea Ordinii de 
zi.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii 
între Municipiul Sfântu Gheorghe și Federația Română de Orientare în vederea organizării 
și derulării Campionatului Național de Orientare în Alergare - Sprint Urban, Etapa a II-a și 
Cupa Sepsi la Orientare în alergare, Ediția III-a. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Primul punct de pe 



 

 

Ordinea de zi conține un proiect de hotărâre privind o asociere a municipalității cu 
Federația Română de Orientare în vederea organizării și derulării Campionatului Național 
de Orientare în Alergare - Sprint Urban, Etapa a II-a, respectiv Cupa Sepsi la Orientare în 
alergare, Etapa III. Aceste competiții se vor desfășura în perioada 22-23 aprilie. Federația 
Română de Orientare are ca atribuțiuni: întocmirea hărții de concurs, asigurarea de 
materiale specifice competiției, promovarea competiției și a locației, a municipiului Sfântu 
Gheorghe, respectiv asigurarea plățiilor cu controlul competiției, cu cheltuielile de arbitraj, 
respectiv cu serviciile de asistență medicală. Municipiul Sfântu Gheorghe asigură resurse 
locale pentru a face o locație posibilă pentru organizarea concursului, să asigură 
comunicarea cu instituțiile locale care au rol în organizarea acestui concurs, respectiv o 
finanțare parțială în sumă de 10.000 de lei, respectiv finanțarea cheltuielilor cu premizarea 
câștigătorilor.” 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): 
„Mulțumim frumos. Comisiile de specialitate I, V și VI au fost de acord. Putem trece la 
punctul D1.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 121/2023. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea 
devizului general al Documentaţiei de Avizare a Lucrărilor de Intervenții pentru obiectivul 
de investiţii „Reabilitarea clădirii principale, clădire internat și clădire veche (fosta 
tipografie „Jókai„) la Colegiul Național Székely Mikó” din Municipiul Sfântu Gheorghe, 
judeţul Covasna, aprobat prin HCL nr. 169/2016, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Este vorba de un proiect de 
hotărâre, care cuprinde modificarea devizului general la investiția „Reabilitarea clădirii 
principale, clădire internat și clădire veche (fosta tipografie „Jókai”) la Colegiul Național 
Székely Mikó”. Au intervenit lucrări suplimentare noi, respectiv este necesară ajustarea 
prin actualizarea prețurilor materialelor conform Ordonanței de Urgență 15/2021. Astfel 
indicatorii financiari se modifică, valoarea totală a investiției de la 26.433.842 de lei se 
ridică la 28.977.946 lei, din care de la bugetul de stat suma rămâne constant 8.301.661 lei 
și se ridică contribuția proprie a municipiului Sfântu Gheorghe la 20.676.285 lei, toate 
cifrele includ și valoarea TVA.” 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): 
„Mulțumim frumos. Are cineva observații? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat 
favorabil. Putem trece la punctul D2.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 122/2023. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
actualizării devizului general, aprobat prin HCL nr. 131/2019 privind aprobarea 
documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții 
„Modernizare strada Rozelor”, cu modificările ulterioare și modificarea HCL nr. 384/2021 
privind aprobarea cererii de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la 
Programul național de investiții „Anghel Saligny”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „La punctul D2 este vorba 
de actualizarea indicatorilor tehnico economici la investiția reabilitarea străzii Rozelor, 
pentru modificarea normelor din programul național de finanțare „Anghel Saligny”, 
respectiv din cifrele situației reale executate la această lucrare recepționată, finanțarea de la 
bugetul local, finală, devine 97.811,97 lei, inclusiv TVA. Iar valoarea totală a investiției va 
fi de 3.077.098,25 de lei, inclusiv TVA.” 



 

 

 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): 
„Mulțumim frumos. Și punctul D2 a fost avizat favorabil de către comisiile de specialitate 
I, II și V. Putem trece la punctul D3.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 123/2023. 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Contractului de asociere nr. 14332/10.03.2023 încheiat între 
Municipiul Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám” și Fundația „Jókainé-
Laborfalvi Róza” în vederea organizării evenimentului „Zilele Sfântu Gheorghe 2023”. 
Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Vă mulțumesc. Punctul 
D3 este despre aprobarea modificării și completării Contractului de asociere încheiat între 
Municipiul Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám” și Fundația „Jókainé-
Laborfalvi Róza” în vederea organizării Zilelor Sfântu Gheorghe în anul 2023. Așa cum 
puteți vedea și în anexă, au existat unele linii bugetare care au crescut, altele, care au 
scăzut și sunt în total 15 linii, care au fost nou introduse în bugetul evenimentului. Aceasta 
reprezintă o creștere totală al bugetului cu 18.000 de lei, care este defapt o contribuție 
absolut necesară din punctul de vedere al organizării.” 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): 
„Mulțumim frumos. Comisiile de specialitate I, IV și V au acordat aviz favorabil punctul 
D3. Are cineva observații? Dacă nu, să trecem la vot. Deci trebuie să votăm despre punctul 
1, D1, D2 și D3.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 124/2023. 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 
1, respectiv D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 1, respectiv 
și cu punctele D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 
D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord 
cu punctele 1, D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, D1, D2, 
D3.” Domnul consilier JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 1, respectiv 
cu cele 3 puncte de la Diverse.” 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de 
acord cu punctele 1, D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 1, 
respectiv cu punctele D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 
1, respectiv cu punctele D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, D1, 
D2, D3.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Și eu sunt prezent și sunt de acord cu 
punctul 1, respectiv D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt prezent și sunt de 
acord cu punctele 1, D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 



 

 

punctele 1 și D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 1, 
respectiv D1, D2, D3.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 
1, D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, D1, 
D2, D3.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu cu 
toate punctele de pe Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
1, D1, D2, D3.” 
 Domnul președinte de șerdință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m./lb.r.): „Vă 
mulțumesc frumos pentru prezența și vă doresc tuturor o după amiază plăcută.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 aprilie 2023. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
  József Álmos-Zoltán                                  Kulcsár Tünde-Ildikó 
 

 

 

 

 

 

 


